
Aan burgemeester en wethouders 
door tussenkomst van de voorzitter van de raad 
 
 
Ridderkerk, 23 juni 2016 
 
 
Onderwerp: heffen precariobelasting netbeheerders 
 
Geacht college, 
 
Naar aanleiding van de huidige landelijke en regionale ontwikkelingen inzake precariobelasting op 
kabels en leidingen heeft de PvdA Ridderkerk een aantal vragen. Ter verduidelijking hebben wij 
sommige vragen voorzien van een (extra) inleiding. 
 
Steeds meer gemeenten in de regio heffen precariobelasting op kabels en leidingen van 
nutsbedrijven, zoals Oasen en Stedin. Een aantal nutsbedrijven slaat het bedrag dat aan hen in 
rekening wordt gebracht om over alle huishoudens in hun werkgebied, dus ook over inwoners van 
gemeenten die deze belasting niet in rekening brengen. De inwoners van deze gemeenten betalen op 
die manier mee aan de precariobelasting die andere gemeenten heffen. 
 
1a. Bent u bekend met het feit dat de landelijke overheid het heffen van precariobelasting door 
gemeenten op kabels en leidingen van nutsbedrijven aan banden wil leggen? En dat mogelijk per 1 
januari 2017 deze vorm van precariobelasting niet verhoogd mag worden en dat het aantal 
gemeenten dat deze belasting in rekening brengt, niet verder mag stijgen? Gemeenten die deze vorm 
van precariobelasting voor de genoemde datum heffen, zouden dit nog gedurende een bepaalde 
overgangsperiode mogen blijven doen. 
1b. Bent u tevens bekend met het feit dat BAR-buurgemeente Barendrecht vanaf 1 juli 2016 
precariobelasting wil gaan heffen aan netbeheerders die kabels en leidingen in en over 
gemeentegrond hebben liggen? En dat Barendrecht de inkomsten uit deze belasting via een korting 
op de afvalstoffenheffing aan zijn inwoners wil teruggeven? Op die manier wil Barendrecht zijn 
inwoners compenseren voor de precariobelasting die andere gemeenten in rekening brengen. 
 
2a. Heft de gemeente Ridderkerk ook precariobelasting op kabels en leidingen van nutsbedrijven? Zo 
nee, waarom niet? 
2b. Wat zijn inwoners van Ridderkerk gemiddeld kwijt aan precariobelasting die door andere 
gemeenten in rekening wordt gebracht? De gemeente Barenrecht heeft uitgerekend dat dit zijn 
inwoners jaarlijks gemiddeld € 28 kost. 
2c. Wat zijn voor u de voorwaarden om een dergelijke heffing al dan niet aan nutsbedrijven op te 
leggen en deze via een korting op de gemeentelijke belastingen aan de inwoners terug te geven? 
 
3a. Hoeveel strekkende meters kabels en leidingen liggen (bij benadering) in en over Ridderkerkse 
gemeentegrond? 
3b. Over welk deel daarvan kan volgens geldende wet- en regelgeving precario geheven worden? In 
hoeverre is de gemeente daarbij vrij om zelf het tarief te bepalen? 
3c. Wat zou invoering van deze vorm van precariobelasting in financiële zin voor de gemeente 
betekenen? Graag in uw antwoord in ieder geval ingaan op de kosten en baten. 
 
Gelet op het bepaalde in artikel 40 van het Reglement van Orde voor de raad verzoek ik om 
schriftelijke beantwoording van deze vragen. Tevens verzoek ik u om alle vragen (afzonderlijk) te 
beantwoorden en niet te volstaan met een algemeen antwoord. 
 
Hoogachtend, 
 
Jeroen Rijsdijk 
PvdA Ridderkerk 


